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ELŐTERJESZTÉS 
 

Az állatvédelmi referens tevékenységének 2024. évi beszámolójáról  
 

 
 
Biatorbágy Város Önkormányzata 2022. szeptember 1-jén kötött megbízási szerződést 
Grampsch Ritával, hogy Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének az ebek 
tartásáról szóló 7/2017. (III. 31.) sz. rendeletében foglaltak megvalósulása érdekében lássa 
el az ebek beazonosításával kapcsolatos feladatokat, valamint segítse elő a gyepmester 
munkáját és működjön vele együtt. 
Az állatvédelmi referens elkészítette beszámolóját az elmúlt évben végzett tevékenységéről. 
 
Kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy tárgyalja meg és fogadja el az állatvédelmi 
referens jelen előterjesztés mellékletét képező 2024. évi tevékenységéről összeállított 
beszámolóját. 
 

A határozathozatal az SZMSZ 29. § (1) bekezdése alapján egyszerű többséggel, valamint az 
SZMSZ 27. § (5) bekezdése alapján nyílt szavazással történik. 
 
 
Biatorbágy, 2025. január 14. 

 
    Kocsis József s.k. 

 polgármester 
  



HATÁROZATI JAVASLAT  

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

…/2025. (I.30.) határozata 

Az állatvédelmi referens tevékenységének 2024. évi beszámolójáról 

 
 
Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az állatvédelmi referens 
2024. évi tevékenységéről készült beszámolót.  
 
Biatorbágy Város Önkormányzatának Képviselő- testülete, úgy dönt, hogy 
 
 

elfogadja 
 
 
Grampsch Rita megbízási szerződéssel rendelkező állatvédelmi referens 2024. évi 
tevékenységéről készült beszámolót. 
 
A beszámoló a határozat mellékletét képezi. 
 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Igazgatási Osztály vezetője 



Beszámoló 
2024. január 01. - 2024. december 31. 

 
Csavargó kutya: 85db 
Ebből ismert csavargó:41db 
Nincs chip: 8db 
Nincs oltás: 19db 
Kidobott:3db 
Rosszul tartott: 6db 
Rossz chipadat:6db 
Lemondás: 3db 
Elütött: 1 db 
Róka: 3 db 
Szamár: 8db 
Kismacska: 12 db 

 
A 2024-es év is hasonló eredményekkel zárult, mint 2023. 
A tavalyi évvel összehasonlítva a chip és oltás hiánya is csökkent, ez mindenképp jó eredmény, bár az 
oltások hiányát még mindig sokallom. 
Sajnos van pár rendszeres csavargó kb. 5-6 kutyáról van szó, az ő gazdáival probálom megértetni 
mennyire nem jóez a hozzáállás. Még mindig találok olyan kutyát az utcán, akinek nincs chipje. 2013 
óta kötelező! Ezek a kutyák sajnos állatorvosnál sem jártak, mert ott hamar kiderül a chip 
hiánya. Nem tartom kizártnak, hogy csak a pénzbírság tudná ezeket a gazdákat jobb belátásra bírni. 
A másik probléma a veszettség elleni oltások hiánya. Ha egy kutya nem rendelkezik érvényes oltással, 
és úgy megharap valakit, azt hivatalosan a sebet kezelő orvos jelenti be, a kutyát karanténba helyezik, 
megfigyelik, a sértettet viszont komoly oltás sorozatnak teszik ki, ami nem egy kellenes tortúra. 
Az oltatlan megtaláltak esetében szokott kapni a tulajdonos tőlem egy felszólítást, hogy 1 héten belül 
ha bemutatja az oltás pótlasát akkor a hó végi beszámolóba már úgy szerepel, hogy pótolták, ha ez 
nem sikerül, akkor egy önkormanyzati felszólítás szokta megoldani a problémát. 

A 2024es ivartalanítási akció során az igény olyan nagy volt, hogy meghaladta a feladatra biztosított 
2,4millió forintot. 
Nagy örömünkre idén is a nőstény cicák nyertek vele a legtöbbet; ezzel is reményt adva, hogy egyre 
kevesebb felesleges szaporulattal kell majd számolnunk. Külön öröm, hogy nagy létszámban 
külterületeken lakók is igénybe vették az akciót, sőt, voltak akik lakatlan részeken élőket is segítettek 
befogni és elvinni az orvoshoz. Ezeknél az eseteknél a gazdira eső részt a Mancs Rancs Alapítvány 
átvállalta. 
Kutyák esetében minden résztvevő kutya ellenőrizve lett, chipp és oltás hiánya esetén az pótolva lett. 
Összesen: 
74db nőstény cica 
59db kandúr cica 
32db szuka kutya 
31db kan kutya 

 
Ebben az évben kevesebb volt a kidobott kölyök cicák száma, reménykedem, hogy ez egyre jobb 
irányba halad. 
Ezúton is szeretném kérni a Bizottságot, hogy biztosítsák számunkra 2025-re is a kedvezményes 
ivartalanítási lehetőséget. Soós doktor úr a 2024-es árakon vállalná, ezzel ismét támogatja az akciót, 
így lehetővé tesszük, hogy még jobban visszaszorítsuk a felesleges szaporulatokat. 



Nagyon gyakori kérdés a kutyafuttató. Most, hogy a lakópark lenti része is beépítésre került, már azon 
a részen se tud a lakosság kutyát sétáltatni. Egyre többen kérdezik, mikorra várható az önkormányzat 
döntése. Szeretnék tudni, hogy van-e remény rá? 

 
Egyre többen lakunk Biatorbágyon, rengeteg kutyával beköltöző érkezik, akik rendszeresen sétáltatják 
kutyájukat, sajnos nem a legetikusabb módszerekkel. Egyre több probléma adódik, hogy póráz nélkül 
szabadon sétáltatnak, szófogadatlan kutyákat, ezért hiába hívja a gazdi mikor kellene, a kutya nem 
megy vissza a vezényszóra és könnyen verekedésbe keverednek. 

A Szilveszter idén óriás meglepetés volt, ugyanúgy mint évek óta, 3 csapatra oszlottunk és startra 
készen voltunk (1.-én estig) mondhatjuk történelmet írt Biatorbágy, az éjszakai "háború" összesen 2 
ürgehegyi kutyát szalasztott világgá, semmi több bejelentés, itt láttam, ott láttam, eltünt, nem 
találjuk stb ..... nem történt. Mindkettőjüket a Katandog parkba vittük, hogy teljes biztonságba 
legyenek míg a gazdik értük mentek. Kevesebb volt a szomszéd települések segítségkéresei is ezen az 
éjszakán. 

 
2025.01.05 
Grampsch Rita 
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